
 

 

 

 

 

Introduction 

As the world converged on Brisbane for the 2011 Asia Pacific Cities Summit, this year’s Summit attracted an 

international audience of more than 1100 delegates including business leaders, mayors and government delegations 

from over 110 cities throughout the regions of Australasia, Asia, the Middle East, Africa, the Americas and Europe.   

The Asia Pacific region contains more than half of the world’s population and will, in a few short years, be the major 

contributor to the global economy with extensive trading and collaboration with the rest of the world. The region is 

highly dynamic, with both rapid growth and urbanisation, and cities have become the key means through which 

growth is promoted and progress achieved. 

International leaders and policy makers realise that long-term economic prosperity and productivity growth is 

increasingly affected by what happens in our cities. In many ways the competition for investment, skilled workers 

and for business now occurs amongst cities, rather than countries. Looking out over the next decade it can be 

assumed that the global economic battleground will revolve around the best performing cities of the world.   

Today, as our region leads the world out of recession, the global economy’s centre of gravity is once again shifting 

toward the Asia Pacific. This is why the Asia Pacific Cities Summit (APCS) is an integral part of Brisbane City 

Council’s economic development agenda for the city to foster international networks and forge new business 

relations throughout the region.  As a vehicle, the Summit provides a platform and opportunity for the heads of local 

and regional governments, business leaders, academic experts and young professionals to share knowledge, develop 

shared solutions, identify common agendas, conduct businesses and improve city leadership and governance across 

the Asia Pacific region, to ensure a high and sustained prosperity for our cities and quality of life for our people. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

 
 

 
 Mayors’ Forum 

 

The Mayors’ Forum of the 8th Asia Pacific Cities Summit was held on Thursday 7th July 2011 and facilitated by       

Professor Greg Clark, Senior Fellow, ULI, and Chairman of the OECD Local Development Forum.  The forum provided 

the opportunity for Mayors and Heads of Delegations to exchange knowledge and offer solutions to shared issues 

and included the development of the Mayors’ Accord.  During this Forum, we reviewed the Summit theme 'The 

Business of Cities' and discussed our combined efforts to achieve the Summit sub-themes for Greener Cities, 

Managing Growing Cities, and Smarter and Connected Cities: 

 Greener Cities - Communities are demanding a commitment to sustainability on a scale never before seen. 

Communities are also increasingly sceptical of ‘green-washing’ and city managers are witnessing the 

community develop a strong understanding of green issues. Increasingly, the economic benefits of green 

management practices are being appreciated by both governments and businesses.  

 

 Growing Cities - The urbanisation of populations continues across the Asia Pacific region and the globe. With 

growth comes challenges – how to develop or maintain the liveability of a city, protect the cultural fabric of 

the community, keep pace with societal changes, respond to growth pressures and successfully plan, fund 

and deliver large infrastructure projects. In 2011 and beyond, successful cities will focus on planning, policy 

and collaboration to be globally competitive, efficient and attractive for investment flows 

 

 Smarter and Connected Cities - World cities of the future must take the lead to keep pace with rapid 

technological change, anticipate community needs and create networks that connect people, knowledge and 

services. Connections between and within cities include a myriad of modes – transport, communication, 

essential services and utilities. Smart cities can create innovative solutions to age-old issues and break 

through into new thresholds of evolution. The way cities connect their urban centres, connect with 

neighbouring cities and connect with the world can influence their success enormously.  



 

 

 

 

 

 
 

Participants in the Mayors’ Forum 
- Thursday 7th July 2011 - 

 
Cr Stephen YARWOOD, Lord Mayor of Adelaide City 

Cr Henk VAN DE VEN, Deputy Mayor of Albury City 

Cr Arthur ANAE, Councillor of Auckland Council 

Cr Graham QUIRK, Lord Mayor of Brisbane City 

Cr Adrian SCHRINNER, Deputy Mayor of Brisbane City 

Cr Val SCHIER, Mayor of Cairns Regional Council 

Cr Shar BALMES, Mayor of Casey City 

Mr LIU Jiaqiang, Deputy Mayor of Chengdu City 

Cr Artin ETMEKDJIAN, Mayor of Ryde City 

Dr YUM Hong-chul, Mayor of Daejeon City 

Cr Graeme SAWYER, Lord Mayor of Darwin City 

Cr Justin TAUNTON, Deputy Mayor of Hills Shire 

Ms Banda Karthika REDDY, Mayor of Hyderabad City 

Mr SHIN Dong-Keun, Deputy Mayor of Incheon City 

Cr Tim SHADBOLT, Mayor of Invercargill City 

Cr Paul PISASALE, Mayor of Ipswich City 

Cr Troy PICKARD, Mayor of Joondalup City 

Mr LEE Yung-Te, Deputy Mayor of Kaohsiung City 

Mr Takao ABE, Mayor of Kawasaki City 

Ms LI Qian, Vice Mayor of Kunming City 

Mr Yoshiichi KISHIMOTO, Director General of Kobe City  

Cr Steve JONES, Mayor of Lockyer Valley 

Cr Pam PARKER, Mayor of Logan City 

Cr Jono NAYLOR, Mayor of Palmerston North City 

Cr Nick LEGGETT, Mayor of Porirua City 

Cr Melva HOBSON, Mayor of Redland Shire 

Cr John BRENT, Mayor of Scenic Rim 

Mr LI Qingjie, Vice Secretary General, Shenzhen M.P.C. 

Mr Rudy GIULIANI, 107th Mayor of New York City 

Dr Ho Pin TEO, Mayor of Singapore North West District 

Mr Abdullah MARJUNID, Deputy Mayor of Subang Jaya 

Mr LEE Jae Joon, Vice Mayor of Suwon City 

Cr Bob ABBOT, Mayor of Sunshine Coast  

Mr CHEN Yeong-Ren, Secretary General of Taipei City  

Cr Peter TAYLOR, Mayor of Toowoomba Regional Council 

Cr Doug EATON, Mayor of Wyong Shire 

 

Forum Facilitator: 

Prof. Greg CLARK, Senior Fellow, ULI, and Chairman of the OECD Local Development Forum 

 

Observers: 

Abha JOSHI-GHANI, Head of Urban Development and Local Government Global Practice, The World Bank  

Austin KILROY, Urban Economist, Urban Development and Local Government, The World Bank. 



 

 

 

 

Mayors’ Accord, Brisbane – Australia’s New World City Accord 2011 

We, the undersigned Mayors and Heads of Delegations, were inspired and encouraged by the progress of Brisbane, 

our host and Australia’s New World City.  Our specific Summit principles for the future are: 

 

 

1. To encourage growing cities, we recognise that our cities are platforms for business and commerce, trade, 

innovation, and entrepreneurship. We agree that cities can support the growth of economies by focusing on 

the needs of businesses, investors, workers, and entrepreneurs. We agree that support for economic growth 

is essential to extending the life choices and building the income base of our citizens and families, as well as 

providing resources for public services and amenities. 

 

2. We recognise that environmental challenges and events will continue to occur throughout our region and 

the risk and recurrence of natural disasters in the Asia Pacific region is a common challenge. We will 

continue to foster collaboration amongst Asia Pacific cities to ensure sustainability and biodiversity.  We 

will also maintain our shared intention to assist each other when such challenges and events occur. 

 

3. We will support agreed efforts to maintain peace, stability, and security in our cities, and we will combine 

these with good local services, housing, food supply, water security, sanitation, and education for all. These 

are the basic underpinnings for the quality of life for our citizens and building more inclusive and accessible 

cities. 

 

4. To encourage greener cities we recognise that both urban development and city management must proceed 

in ways which are resource efficient and provide citizens with healthy living conditions, including the 

appropriate preservation of open spaces.  We will continue to innovate on energy generation and utilisation 

both in city services and in our economies and societies. We will deepen our efforts to encourage 

sustainability in our use of resources and to promote healthy lifestyles and behaviours for our populations. 

 

5. Our cities will become smarter and better connected if we fully utilise the range of technologies that are 

now available to enhance environmental, social, and economic performance, and that will benefit our 

housing, heritage, transportation, communications and city governance.  We will increasingly support smart 

management of cities to achieve improvements in our performance for the good of our citizens and future 

generations. 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

2011 年布里斯班(澳洲最新世界都会)城市峰会议定书 

我们作为签署本议定书的市长和代表团长，深受主办城市布里斯班市作为澳洲最新世界都会发展进步的鼓舞，特

就我们未来城市峰会的原则议定如下： 

 

 

1.            为鼓励成长中的城市，我们确认我们的城市是工商企业、贸易、创新和创业的平台。我们同意城市可以

通过关注企业、投资者、劳动者和企业家的需求而推动经济发展。我们同意促进经济发展对市民和他们的

家人生活有更多选择和获得更好收入是至关重要的，同样也才能为公共服务和设施提供资金来源。 

 

2.            我们确认环境问题和有关事件将继续在我们的地区存在和发生，亚太地区不断发生的自然灾害是我们共

同面临的挑战。我们将继续加强亚太地区城市间的合作以确保可持续性和生物多样性。我们还将在这种挑

战和事件发生时继续努力互相支援。 

 

3.            我们将共同努力保持我们城市的和平、稳定和安全，我们还将为所有市民提供良好的地方服务、住房、

食品供应、安全供水、卫生和教育。这些都是我们市民生活质量的基本保证，也是建设更具包容性和便利

性城市的基础。 

 

4.            为鼓励绿色城市的发展，我们确认城市的发展和管理必须最有效地利用资源并为市民提供健康的居住环

境，包括对开放空间的有效保留。我们将继续对能源的生产和利用进行创新，不管是在市政服务还是我们

的经济和社会发展中。我们将加倍努力在资源使用中追求可持续性并向我们的市民宣传健康的生活方式和

行为。 

 

5.            如果我们对现有的科技善加利用，我们的城市将变得更加智能化和网络化，从而改善环境、社会和经济

表现，也就将使我们的住房、历史遗产、交通、通讯和城市管理受益。我们将更多地支持城市的智能化

管理以提高我们的工作效率，为我们的市民和子孙后代的福祉做出贡献。 

 

 



 

 

 

 

 

2011 年布里斯班(澳洲最新世界都會)城市峰會議定書 

我們作為簽署本議定書的市長和代表團長，深受主辦城市布里斯班市作為澳洲最新世界都會發展進步的鼓舞，特

就我們未來城市峰會的原則議定如下： 

 

 

1.            為鼓勵成長中的城市，我們確認我們的城市是工商企業、貿易、創新和創業的平臺。我們同意城市可以

通過關注企業、投資者、勞動者和企業家的需求而推動經濟發展。我們同意促進經濟發展對市民和他們的

家人生活有更多選擇和獲得更好收入是至關重要的，同樣也才能為公共服務和設施提供資金來源。 

 

2.            我們確認環境問題和有關事件將繼續在我們的地區存在和發生，亞太地區不斷發生的自然災害是我們共

同面臨的挑戰。我們將繼續加強亞太地區城市間的合作以確保可持續性和生物多樣性。我們還將在這種挑

戰和事件發生時繼續努力互相支援。 

 

3.            我們將共同努力保持我們城市的和平、穩定和安全，我們還將為所有市民提供良好的地方服務、住房、

食品供應、安全供水、衛生和教育。這些都是我們市民生活品質的基本保證，也是建設更具包容性和便利

性城市的基礎。 

 

4.            為鼓勵綠色城市的發展，我們確認城市的發展和管理必須最有效地利用資源並為市民提供健康的居住環

境，包括對開放空間的有效保留。我們將繼續對能源的生產和利用進行創新，不管是在市政服務還是我們

的經濟和社會發展中。我們將加倍努力在資源使用中追求可持續性並向我們的市民宣傳健康的生活方式和

行為。 

 

5.           如果我們對現有的科技善加利用，我們的城市將變得更加智慧化和網路化，從而改善環境、社會和經濟

表現，也就將使我們的住房、歷史遺產、交通、通訊和城市管理受益。我們將更多地支持城市的智慧化管

理以提高我們的工作效率，為我們的市民和子孫後代的福祉做出貢獻。 



 

 

 

 

 

2011 년 호주 신세계 도시 브리즈번 – 시장 협약안 

아래 서명한 각 도시의 시장 및 대표들은 주최도시이자 호주의 신세계 도시인 브리즈번의 발전에 많은 

감명과 격려를 받았으며, 다음과 같이 회담의 향후 주안점들을 밝힌다:  

 

 

1.    우리는 성장 도시들이 더욱 발전하는데 있어 우리 도시들이 사업, 상업, 거래, 혁신, 기업가 

정신면에서 그 발판이 된다는 것을 상기하고 사업, 투자, 노동자, 사업가들의 요구에 집중하는 

것이 도시 경제발전을 위하는 길이라는데 동의한다. 또한 이러한 경제발전은 우리 시민들과 

가족들의 생활을 풍요롭게 할 선택의 옵션을 늘리고 수입을 증가시킬 뿐 아니라 공공서비스와 

편의시설 자원을 제공하는데 필수적이라고 생각한다.  

 

2.    우리는 아태 지역 전역에 걸쳐 환경적인 도전들과 사건들이 계속 발생할 것이며, 자연재해의 

위험요인과 재발생의 가능성이 지속될 것임을 인지하고 있다. 이에, 환경유지와 생물 다양성을 

지키기 위해 지속적으로 아태도시들간의 협조를 조장할 것이며, 이러한 도전과 사건 발생시 

유용하게 이용될 수 있는 정보유지에 만전을 기할 것이다.  

 

3.    우리는 우리 도시들의 평화와 환경보전, 안전을 유지하기 위해 동의한 노력들을 장려하고, 이러한 

노력들이 모두를 위해 바람직한 지역 서비스, 주택, 식료품 공급, 수도 안전, 위생, 교육에 이용될 

수 있도록 할 것이다. 이들이 시민들의 생활의 질을 위한 토대가 되고 나아가 더욱 포괄적이고 

접하기 쉬운 도시를 만들어나가는 길이 될 것이다.  

 

4. 더욱 환경친화적인 푸른 도시를 만들기 위해 도시개발과 도시관리는 자원을 효율적으로 이용하는 

방법으로 진행되어야 하며 충분한 열린 공간을 마련하는 등 시민들에게 건강한 생활 조건을 

제공하도록 이루어져야 한다. 우리는 도시 서비스와 경제, 사회에서 이용될 에너지의 혁신적인 

개발과 사용에 지속적인 노력을 기울이며, 자원을 이용함에 있어 환경보전을 장려하고 시민들의 

건강한 생활방식과 행동을 격려하는데 만전을 기할 것이다.  

 

5. 현재 가능한 다양한 테크놀로지를 십분 활용하여 도시의 환경적, 사회적, 경제적 성과를 

발전시키고 주택, 유산, 교통, 통신, 도시관리에 혜택이 돌아오게 한다면 우리는 보다 번영되고 잘 

연결된 도시를 만들 수 있을 것으로 기대한다. 우리는 시민들과 차세대의 보다 나은 미래를 위해 

이러한 번영된 도시를 만드는데 모든 지원을 아끼지 않을 것이다.  

 

 

 



 

 

 

 

 

市長協定、ブリスベン – 2011 年 豪州ニューワールドシティ協定 

同協定に調印した市長及び代表団長は、主催市であり豪州のニューワールドシティであるブリスベン市の発展

に感銘を受 け、鼓舞されました。未来へ向けた具体的なサミットの原則は以下の通りです。 

 
 
1.              都市の成長を促進するため、我々は、自分たちの都市がビジネス、商業、交易、革新、起業家精神の

基盤を担っていることを認識しています。我々は、都市がビジネス、投資家、労働者、起業家のニーズ

に焦点を当て経済成長を支えることが出来るということに合意しています。我々は、経済成長を支える

ことが、人生の選択の幅を広げ、市民や家族の収入基盤を構築するだけでなく、公共サービスや快適な

環境作りの原資として不可欠であると合意しています。 

 

2.              我々は、環境問題や環境事象が地域において発生し続けるであろうと認識しており、アジア太平洋地

域における自然災害のリスクや再発は共通の課題となっています。我々は、持続可能性や生物多様性を

確保するため、アジア太平洋都市の間での協力促進を継続します。我々はまた、そのような課題や事象

が発生した場合、互いに助け合うという意図を共有し続けます。  

 

3.               我々は、自分たちの都市の平和、安定、安全を維持するため合意された努力を支持します。そして、

それらを、全ての人々に対する良質な地域サービス、住宅、食料供給、水の安全、公衆衛生、そして教

育へと結び付けます。これらは市民生活の質を支える基本要素であり、より包含的でアクセスしやすい

都市を構築するものであります。 

 

4.               より環境に優しい都市にするため、我々は、都市開発と都市管理の双方を、資源を有効活用するよう

なやり方で進めなくてはならず、且つ、適切なオープンスペースを保全するなど、市民に健康的な生活

条件を提供する必要があると認識しています。我々は、都市サービスや経済、社会においてもエネルギ

ーの発電や利用に関する革新を続けて行きます。我々は、資源利用の持続可能性を推進し、市民にとっ

て健康的なライフスタイルや行動を促進する努力を更に深めていきます。 

 

5.               我々の市は、環境的、社会的、経済的活動を向上させるため、現在の様々な技術を最大限に活用し、

よりスマートに連携を深められるようにします。それは、住宅供給、伝統、交通、通信、都市統治にと

っても有益なものとなるでしょう。我々は、市民や将来の世代の利益のために活動を向上させ、スマー

トな都市管理を益々維持していきます。 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

  

 

 

 
 
 



 

 

 

 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Signing of the Accord:  Mayors and Heads of Delegations with Ms Penelope Wensley AO, Governor of Queensland 

 
 

Signatories of the Mayors’ Accord 
-  Friday 8th July 2011 - 

 

Cr Stephen YARWOOD, Lord Mayor of Adelaide City 

Cr Henk VAN DE VEN, Deputy Mayor of Albury City 

Cr Arthur ANAE, Councillor of Auckland Council 

Cr Graham QUIRK, Lord Mayor of Brisbane City 

Cr Adrian SCHRINNER, Deputy Mayor of Brisbane City 

Cr Val SCHIER, Mayor of Cairns Regional Council 

Cr Shar BALMES, Mayor of Casey City 

Mr LIU Jiaqiang, Deputy Mayor of Chengdu City  

Mr Alexander ZENKOV, Deputy Mayor of Chita City 

Cr Artin ETMEKDJIAN, Mayor of Ryde City 

Dr YUM Hong-chul, Mayor of Daejeon City 

Cr Graeme SAWYER, Lord Mayor of Darwin City 

Cr Justin TAUNTON, Deputy Mayor of Hills Shire 

Ald Rob VALENTINE, Lord Mayor of Hobart City 

Cr Tim SHADBOLT, Mayor of Invercargill City 

Cr Victor ATTWOOD, Deputy Mayor of Ipswich City 

Mr LEE Yung-Te, Deputy Mayor of Kaohsiung City  

Mr Takao ABE, Mayor of Kawasaki City 

Cr Steve JONES, Mayor of Lockyer Valley 

Mr Yoshiichi KISHIMOTO, Director General of Kobe City  

Cr Jono NAYLOR, Mayor of Palmerston North City 

Cr Melva HOBSON, Mayor of Redland Shire 

Cr John BRENT, Mayor of Scenic Rim 

Mr LI Qingjie, Vice Secretary General, Shenzhen M.P.G 

Dr Ho Pin TEO, Mayor of Singapore North West District 

Mr Abdullah MARJUNID, Deputy Mayor of Subang Jaya 

Mr LEE Jae Joon, Vice Mayor of Suwon City 

Cr Bob ABBOT, Mayor of Sunshine Coast Regional Council 

Mr CHEN Yeong-Ren, Secretary General of Taipei City  

Cr Peter TAYLOR, Mayor of Toowoomba Regional Council 

Cr Doug EATON, Mayor of Wyong Shire 

Mr KIM Chung-seog, Mayor of Yeosu City 
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